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Handicaprådets kommentarer til Social og Sundhed 1.6.2023 

56. Beslutning om anvendelse af restbudget for §18 puljen 
Handicaprådet bakker op om forslaget om at anvende 10.000 kr. til fællesspisning ifm March mod 
Ensomhed i august måned. 
Restbeløbet(48.397) bør efter Handicaprådets mening overføres øremærket til §18-puljen i 2024, 
da der de sidste år har været relevante ansøgninger til puljen, som langt overstiger puljens 
størrelse. Der er derfor behov for at udvide puljen. 

57. Beslutning om prioritering af velfærdsteknologiske indsatser for første halvår af 
2023 
Handicaprådet går ud fra, at programstyregruppen sikrer, at de indkomne ansøgninger lever op til 
målsætningens 3 formål og overlader det i øvrigt til programstyregruppen at udvælge de rigtige 
løsninger. 

58. Beslutning om opsigelse af samarbejdsaftale med Medusa 
Handicaprådet tager beslutningen om opsigelse af samarbejdsaftalen til efterretning dog med den 
bemærkning, at det er ærgerligt, at aftalen ikke har haft den nødvendige effekt på dette vigtige 
område. 
Vi ved, at mange kvinder, der oplever partnervold, finder det svært/ikke ønsker at kontakte 
kommunen direkte – og derfor er anonym rådgivning og støttesamtaler et vigtigt supplement til 
kommunens indsats. 
Vi forventer, at samarbejdet med Lev uden Vold viderefører indsatsen for at nedbringe partnervold 
og samtidig opkvalificerer relevante medarbejdere i politi og kommune – sådan som intentionen 
var med Medusa-samarbejdet. 

59. Beslutning om brug af eksterne leverandører ved oplysning af sager på det 
specialiserede voksenområde 
Handicaprådet mener, at det naturligvis er vigtigt, at borgernes behov for støtte er nøje undersøgt 
og veldokumenteret, inden en sag afgøres. Derved kan omgørelser ved Ankestyrelsen som følge af 
at kommunen ikke har indhentet de nødvendige oplysninger formentlig også reduceres, og derved 
spares både tid og ressourcer til fornyet behandling af sagen. 
Både ud fra økonomiske og faglige hensyn er det en god idé at bruge VISO i de sager, hvor 
samarbejdet mellem kommune og borger er gået helt i hårdknude. 
Handicaprådet understreger, at det er vigtigt, at der er et professionelt og sagligt samarbejde 
mellem kommune og borger. 

60. Godkendelse af proces for udarbejdelse af Kvalitetsstandarder 2024 
Handicaprådet bakker op om procesplanen og er meget tilfredse med, at der - som vi tidligere har 
foreslået - udarbejdes en kvalitetsstandard for overgangen fra barn til voksen. 
Det er ligeledes meget positivt, at det er aftalt med Ankestyrelsen, at de giver feedback på enkelte 
af kommunens kvalitetsstandarder med henblik på forbedring af standarderne. 

61. Beslutning om Plan for bekæmpelse af hjemløshed i Frederikssund Kommune 
Handicaprådet bakker op om Housing First-principperne og dermed også planen, der er baseret på 
denne metode.  Det er vigtigt at sikre disse sårbare borgere en helhedsorienteret indsats, som 
svarer til den enkeltes behov med respekt, empati og medmenneskelighed. 
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Det er særdeles vigtigt, at der arbejdes med punkt 3. i planen ”Flere billige boliger”, idet en 
væsentlig forudsætning for at anvende metoden er, at der er tilstrækkeligt med relevante boliger 
til rådighed, hvilket ikke har været tilfældet i Frederikssund indtil nu. 
Efter Handicaprådets opfattelse er en bolig det første afgørende skridt ud af hjemløshed, og derfor 
skal samtlige hjemløse borgere tilbydes en fast bolig, der er til at betale. Derefter kan man tage 
fat på en målrettet indsats som f.eks. psykologhjælp, misbrugsbehandling eller anden social støtte. 
 
Handicaprådet vil i denne forbindelse gerne understrege, at det IKKE er tilstrækkeligt at skrive 
hjemløse op på boliglister – det løser ikke udfordringen med dyre boliger. En mulighed for at 
udvide antallet af relevante boliger kunne være at søge tilskud fra Fonden for blandede byer. 
 
Endelig er det også positivt, at planen indeholder kompetenceudvikling af medarbejderne, da 
Kommunen ikke har arbejdet systematisk med metoden tidligere. 

62. Drøftelse af første udkast til handleplan for handicap- og psykiatripolitikken 2023-
2026 
Handicaprådet er meget tilfredse følgende punkter, som er indarbejdet i de foreslåede indsatser: 

 Inddragelse af borgere og foreninger 
 Oversigt over hvilke tilbud der er fra både kommune og foreninger 
 Obs på borgere, der ikke kan transportere sig selv og 
 Udarbejdelse af ny kvalitetsstandard for overgangen fra ung til voksen 
 Indsatser vedr. hjemløshed og misbrugsbehandling 

Kommentarer til de enkelte indsatser: 
Indsats 1 – Livskvalitet: Handicaprådet vil foreslå, at der iværksættes en afdækning af de 
eksisterende tilbud allerede nu frem for at afvente analysen af strukturen på området, som først er 
berammet til foråret 2025. En sådan afdækning kan jo indgå som en del af selve analysen. 
Der er allerede nu brug for et overblik over hvilke tilbud, der findes i såvel kommune som 
foreninger, så uheldigt dobbeltarbejde og overlappende tilbud kan undgås. Et sådant overblik vil 
med fordel kunne lægges ud på kommunens hjemmeside, så tilbuddene også bliver synlige for 
borgere, der har behov for hjælp. 

Indsats 3 – Deltagelse : projekt Spil Sammen er meget perspektivrigt. Formålet: at understøtte 
psykisk sårbare i at blive en del af flere fællesskaber i kommunen er meget positivt, da denne 
målgruppe i særlig grad har brug for hjælp til at komme i gang med sociale aktiviteter. 

Indsats 6: Udviklingsplan skal øge kvaliteten i sagsbehandlingen: Handicaprådet ser frem til at 
følge arbejdet med udviklingsplanen på basis af Taskforce-Handicaps analyse – og forventer, at 
der løbende rapporteres fra projektet. 
 
Indsats 7: Informationsindsats skal give let adgang til vigtig viden 
Revisionen af kommunens hjemmeside er et længe ønsket udviklingspunkt for Handicaprådet, som 
ser frem til, at hjemmesiden bliver mere brugervenlig, så man som borger og forening kan finde 
den information, man har brug for, og at informationen er udformet på en måde, så alle kan forstå 
det. 
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63. Orientering om ledelsesinformation for det voksenspecialiserede 
myndighedsområde 2022 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning. 

64. Orientering om implementering af indsats målrettet røgfri nikotinprodukter og 
unge i samarbejde med Campus 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning og henviser til sit tidligere afgivne høringssvar. 

65. Orientering om status på hjemtagelse af social stofbehandling 
Handicaprådet tager orienteringen til efterretning.


